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P R O T O K Ó Ł    Nr  IX/07 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 14 września 2007 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 10.08 

Godzina zakończenia : 14.40 

 

Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Robert Wardziński 

5. Józef Waczyński 

6. Janusz Sidorowicz 

7. Ireneusz Jabłoński 

8. Adam Mikutowicz 

9. Rafał Łada 

10. Beata Marlena Jeżerys 

11. Piotr Paweł Dojlida 

12. Adam Skoblewski 

13. Aleksander Werpachowski 

14. Kazimierz Cieśluk 

15. Krzysztof Zagórski 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Mirosław Zalewski - Zastępca Burmistrza Choroszczy 

3. Joanna Kunikowska – Skarbnik Gminy 

4. Witold Wróblewski – Pełnomocnik ds. Alkoholowych 

5. Roman Kużmicki – Kierownik Referatu Budownictwa 

7. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

8. Mieszkańcy miasta i gminy. 
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Porządek obrad IX Sesji : 

  

1.   Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Interpelacje i wnioski. 

5. Wystąpienie Ks. Andrzeja Bołbota – Proboszcza Parafii Prawosławnej  

w Choroszczy z okazji 500-lecia Parafii. 

6. Wystąpienie przedstawiciela Fundacji Wspomagania Wsi w sprawie programu 

„Mikropożyczki”. 

7. Przyjęcie informacji Burmistrza Choroszczy z wykonania budżetu gminy za I-

wsze półrocze 2007 rok. 

 a/ wystąpienie Burmistrza, 

 b/ dyskusja. 

8. Rozpatrzenie zmian w budżecie na 2007 rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

9.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu z 

 Wojewódzkiego  Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

 na sfinansowanie zakupu  samochodu dla OSP w Choroszczy. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego systemu profilaktyki i 

opieki nad dzieckiem i rodziną. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków na  świadczenia z 

pomocy społecznej. 

 a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, 

jak również trybu ich pobierania. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do II etapu „Polskiego Projektu 

400 Miast”. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego pensum dla nauczycieli 

psychologów zatrudnionych na terenie gminy Choroszcz.. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

15. Powołanie Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników do Sądu 

Okręgowego  

w Białymstoku. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

16. Rozpatrzenie skargi p. *((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) na 

działalność Burmistrza Choroszczy. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja 

    c/ przyjęcie projektu odpowiedzi. 

17. Podjęcie uchwały intencyjnej  sprawie zmiany miejscowego planu 

 zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w obrębie 

ewidencyjnym  Porosły. 

a/ wystąpienie Burmistrza, 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania. 

19. Zapytania i wolne wnioski. 

       20. Zakończenie obrad Sesji. 

 

 

mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm 

 

 Ad. 1 – 

  

 Obrady IX Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzył Przewodniczący 

Rady p. Piotr Dojlida. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi 

qworum, przy którym Rada Miejska  może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. 

Nieobecny p. Krzysztof Zagórski. 

  

 Ad. 2 - 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został 

doręczony radnym przed Sesją.  

Do porządku obrad zostały zgłoszone następujące poprawki: 

 

Jerzy Ułanowicz  – 

1) wystąpił z propozycją uzupełnienia porządku obrad IX Sesji o punkt 

dotyczący utworzenia w SPP ZOZ w Choroszczy oraz w Domu Pomocy 
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Społecznej w Choroszczy odrębnych obwodów głosowania z uwagi na 

mające się odbyć w dniu  21 października  2007 r. wybory do Parlamentu RP. 

 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby ustalenie odrębnych obwodów głosowania 

było w pkt. 18 porządku. 

 

Porządek obrad IX Sesji z prowadzonymi zmianami został przyjęty 14 głosami 

za.  

 

 Ad. 3 – 
 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołów  

z poprzednich – VI, VII i VIII -  Sesji Rady Miejskiej. 

 

 

Protokoły zostały przyjęte 14 głosami za. 

 

 

 Ad. 4 – 

 

 Interpelacje i wnioski  zgłosili: 

 

Aleksander Werpachowski- 

Zgłosił potrzebę uruchomienia autobusu w godzinach popołudniowych do 

Zaczerlan gdyż mieszkańcy Gajownik i Zaczerlan nie mają możliwości powrotu 

do domu z pracy i ze szkoły. Prośba o zgłoszenie wniosku w tej sprawie do 

PKLS-u. 

 

Robert Wardziński – 

Zwrócił się z pytaniami dotyczącymi Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie gminy, a mianowicie: 

- czy Regulamin ten już obowiązuje, 

- jak przedstawia się sprawa ferm zwierząt futerkowych, której regulacja ujęta 

była w tym Regulaminie? 

 

Beata Jeżerys – 

Poprosiła o wyjaśnienie jak wygląda wydanie decyzji środowiskowej przez 

Burmistrza na inwestycje pn. betoniarnia przy Sz. Kruszewskiej. Czy jest 

możliwość wydania decyzji, która uniemożliwi powstanie tej inwestycji? 

 

Piotr Tymiński – 

Poprosił o udzielenie głosu p. Choroszewskiej z Choroszczy w sprawie zmian  

w planie zagospodarowania przestrzennego. 

 

Beata Jeżerys – 

Przedstawiła wniosek wynikły z zebrania sołtysów jakie odbyło się w dniu 

14.09.2007r , a dotyczący ubezpieczenia sołtysów jako inkasentów podatkowych: 

przygotować w związku z tym rozeznanie w kwestii możliwości, kosztów i 

obciążenia dla gminy z tego tytułu. Dodała, że ubezpieczenia takie prowadzi 

m.in. Towarzystwo Ubezpieczeń Wzajemnych. 
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Jacek Dąbrowski – 

Zgłosił wniosek o wsparcie finansowe działań Spółdzielni Mieszkaniowej  

w Choroszczy odnośnie oświetlenia ulicy Powstania Styczniowego ( w dół przy 

remontowanych właśnie blokach) z uwagi na bezpieczeństwo mieszkańców. 

 

Robert Wardziński- 

Wnioskuje o ujęcie w porządku obrad punktu dotyczącego informacji  

o działaniach Burmistrza pomiędzy Sesjami Rady. Jest to zwyczaj stosowany  

w większości urzędów. 

 

Rafał Łada – 

Odczytał odpowiedź (w załączeniu), jaką udzielono mu na jego wniosek 

formalny dotyczący poszerzenia składu Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. Wydaje mu się, ż Przewodniczący Rady nie dopełnił jednego: 

jest to ewidentne naruszenie regulaminu gdyż był to wniosek formalny i można 

było  odrzucić go w całości lub części nie poddając pod głosowanie – ale 

powinien to zrobić Przewodniczący Rady, a nie powinien udzielać odpowiedzi 

Burmistrz na wniosek formalny. Na dzisiejszej Sesji ma być przyjęta uchwała 

dotycząca  „Gminnego systemu profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną” 

gdzie co chwila Komisja ta wpisana jest jako jeden z podmiotów realizujących 

ten program. W związku z powyższym składa ponownie wniosek formalny  

o powołanie w skład Komisji radnego, nie jego, ale radnego wyłonionego  

z Rady. 

 

Piotr Dojlida – 

Wyjaśnił, iż tak jak napisano w odczytanym piśmie – w komisji jest szeroki krąg 

osób i nie przewiduje się potrzeby jej poszerzenia. Wiąże się to także ze 

wzrostem kosztów utrzymania Komisji. Jeśli chodzi o niezadowolenie  

p. Łady to jego zdaniem wiąże się ono z faktem , iż wskazał on własną osobę 

jako kandydaturę do tejże Komisji. 

 

Rafał Łada – 

Przypomniał, iż na Sesji w dniu 28 marca 2007 r. przyjęto roczny program 

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych gdzie jednocześnie 

zobowiązano pełnomocnika do przedstawienia odpowiedzi na wszystkie pytania  

i ponownie ramowego programu profilaktyki. W dniu dzisiejszym jest właśnie ta 

Sesja, na której radni powinni otrzymać pełną odpowiedź. On odpowiedzi na 

przedmiotowe pytania nie otrzymał. Jednocześnie prosi Przewodniczącego  

o solidne wypełnianie obowiązków. 

 

Jacek Dąbrowski – 

Zwrócił się z pytaniem do radnych powiatowych: czy remont, a właściwie 

kosmetyczne zabiegi na Alei Niepodległości to wszystko co Powiat zrobi na tej 

drodze czy tez przewidziane są inne działania? 

 

Ireneusz Ordziejewski – 

Poinformował, że ceny usług drogowych tak szybko rosną, że środki 

przeznaczone początkowo w budżecie na Aleję – po przetargu zostały 

spożytkowane tylko w widocznym zakresie. 
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Piotr Dojlida – 

Przyznał, że władze i mieszkańcy gminy cieszą się, że cokolwiek robi się na 

drodze powiatowej, ale skoro mówi się, że nie ma środków na Sz. Kruszewską 

(poruszała to także p. Jeżerys na Komisji), a robi się „łatanie” dziur na innych 

drogach powiatowych to budzi to pytania. 

 

Ireneusz Ordziejewski- 

Przyznał, że może na następnej Sesji będzie w stanie powiedzieć jak będą się 

przedstawić remonty na Sz. Kruszewskiej w roku bieżącym i następnych latach. 

Jest to bardzo trudny temat, o czym wiedzą i  obecni – na Sz. Kruszewskiej  

w ciągu doby przejechało 3640 samochodów ( najwięcej ) mimo że jest w 

fatalnym stanie. Są to dane  uzyskane z badania natężenia ruchu na drogach 

powiatowych. W poniedziałek Marszałek Województwa przywiózł z Brukseli 

informację, że na środowisko czyli i na drogi będzie przyznanych 300 mln euro 

na 7 lat. Z tej puli Powiat otrzyma na drogi kwotę 20-25 mln zł również na 7 lat. 

Sz. Kruszewska jest przygotowana do wykonania do zjazdu do Choroszczy czyli 

odcinek 5 km. Jeśli się uda to zostanie to zrobione, a na tym odcinku są właśnie 

największe ubytki. Zadeklarował, że będą się o to starać jako radni powiatowi. 

Jest zdania , że łatanie tej drogi nie sprawdza się i jest marnowaniem pieniędzy – 

drogę należy przebudować. 

 

Ireneusz Jabłoński- 

Zadał pytanie odnośnie informacji o kwotach jakie Powiat wydaje na 

odszkodowania za zniszczone pojazdy. 

 

Ireneusz Ordziejewski- 

Przyznał, iż w chwili obecnej nie posiada takiej informacji. 

 

Rafał Łada – 

Zwrócił się z prośbą o udzielenie głosu sołtysowi z Łysek. 

 

Beata Jeżerys – 

Przypomniała, że w kwietniu br na Sesji omawiany był problem inkasa od 

podatków. Wobec zróżnicowania głosów w tej sprawie miało to być ponownie 

dyskutowane na kolejnej Sesji. Zbliża się kolejny rok budżetowy, więc jej 

zdaniem jest potrzeba rozwiązania tej sprawy. Stawia więc wniosek  

o przygotowanie takiej uchwały pod dyskusję obu Komisji. 

 

Jerzy Ułanowicz- 

Udzielił odpowiedzi na zgłoszone zapytania: 

- w sprawie uruchomienia PKS-u do Zaczerlan : wystąpi z Urzędu z wnioskiem, 

ale z doświadczenia wie, że PKS negatywnie się do tego ustosunkuje. 

Zaproponował rozważenie możliwości zainteresowania tym problemem 

prywatnego przewoźnika; 

- w sprawie regulaminu utrzymania czystości: został on zakwestionowany przez 

Sąd , Urząd odwołał się do Sądu Wyższej instancji więc w chwili obecnej jest  

w zawieszeniu  do czasu odpowiedzi; 

- decyzja środowiskowa dotycząca „betoniarni” – sprawa jest w zawieszeniu 

ponieważ Stowarzyszenie Ochrony Przyrody reprezentowane przez p. 
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Dąbrowską złożyło zażalenie na negatywne postanowienie Wojewody odnośnie 

wznowienia postępowania (przekazał je do Urzędu). Zażalenie przedmiotowe 

poszło do Ministra Ochrony Środowiska i dlatego jest w zawieszeniu. Naszym 

obowiązkiem jest dopilnować ( przypomniał, że przeznaczenie w mpzp jest 

odpowiednie) czy działalność betoniarni utrzyma się w granicach działki. 

Ekspertyza w tej kwestii sporządzona będzie przez Politechnikę Białostocką i po 

otrzymaniu odpowiedzi od Ministra Środowiska – Urząd podejmie stosowna 

decyzję; 

- sprawa planu zagospodarowania: w 2006 r. rozpoczęto plan, który musimy 

skończyć. Jest on duży, obejmuje ok. 500 zmian, ale chcemy jeszcze w br 

dopuścić do jego wyłożenia . Trudności są z podkładami geodezyjnymi  

ponieważ zgodnie z przepisami wymagana jest tzw. mapa zasadnicza jak do 

celów budowlanych. Napłynęło ok. 200 nowych wniosków – będą one 

rozpatrzone w 2008 r. Podkreślił, iż środki budżetowe też nie są obojętne w tym 

temacie; 

- koszty ubezpieczenia sołtysów : temat ten zostanie sprawdzony instytucjach 

ubezpieczających; 

- sprawa oświetlenia ul. Powstania Styczniowego: wyjaśnił, iż ulica należy do 

Spółdzielni Mieszkaniowej. Wniosek jest zasadny i na najbliższej Sesji może 

przejmiemy formalnie ta ulicę i zajmiemy się jej oświetleniem jednak uprzedził 

iż z powodów finansowych nie nastąpi to w tym roku; 

- wniosek dotyczący ujęcia w porządku obrad informacji o działalności 

Burmistrza między Sesjami: jego zdaniem wniosek powinien być skierowany do 

przegłosowania przez radnych. Niezależnie od tego przypomniał, iż na każdej 

Sesji w swoich wystąpieniach występuje z taka informacją – radni nie są więc 

pozbawieni informacji o jego działaniach; 

- poszerzenie składu Komisji Alkoholowej: wyjaśnił, że prawo udziela 

odpowiednich kompetencji dla Rady i dla Burmistrza i w tej kwestii do 

kompetencji Burmistrza należy powoływanie członków Komisji – Rada nie ma 

tych kompetencji. 

 

Piotr Dojlida – 

Dodał, celem wyjaśnienia, iż dlatego właśnie odpowiedź w tej sprawie dla 

radnego Łady została udzielona przez Burmistrza, a nie jak uważał radny – przez 

Przewodniczącego Rady. 

 

Rafał Łada – 

Nadal uważa, że jest to wniosek do Przewodniczącego i często jest sytuacja , że 

Rada wskazuje swoich przedstawicieli do Komisji. Jego zdaniem kwestia 

środków nie jest problemem : 60 zł za posiedzenie, w br były 4 posiedzenia. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Kontynuując wyjaśnienia: 

- sprawa inkasa podatkowego: to do decyzji sołtysów należy czy zniesiona 

zostanie prowizja i zastąpi ją jakaś dieta. Uważa, że pobór podatków przez 

inkasentów to udogodnienie dla mieszkańców. W tej chwili nie ma podstawy 

prawnej ażeby ustalić wynagrodzenie sołtysów. Ustawa przewiduje dietę za 

udział w sesji rady i zwrot kosztów dojazdu. W tej kwestii wypowie się radca 

prawny; 
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- sprawa dróg powiatowych: w kwestii tej p. Ordziejewski jako członek Zarządu 

Powiatu wkłada dużo serca. Urząd ze swej strony również poprze działalność 

nakierowaną na zdobycie środków na te cele. Zwrócił się z prośbą do radnych 

powiatowych ,aby w miarę możliwości jak największe środki skierowali na naszą 

gminę.  

 

Adam Radłowski- 

Przedstawił propozycję sołtysów po spotkaniu 14.09.2007 r.: sołtysi chcą być jak 

najbliżej mieszkańców i zbierać podatki czyli za pozostawieniem formy inkasa 

podatkowego , ale wnoszą o wprowadzenie stałej miesięcznej diety w wysokości 

200 zł bez diety za udział w Sesjach. 

 

Beata Jeżerys – 

Dodała, że są takie możliwości finansowe( może nie nazywa się to dieta kecz 

ekwiwalent, deputat) np. Wasilków, Sokółka mają taką formę ekwiwalentu 

miesięcznego. Jej zdaniem nie należy w sposób ekonomiczny zmuszać sołtysów 

do udziału w Sesji, na której ( w dużej mierze) nie porusza się spraw go 

dotyczących. 

 

Piotr Dojlida – 

Uważa, że dobrze się dzieje, że Sołtysi uczestniczą w Sesjach i wierzy, że 

większość robi to ze względu na możliwość zadawania pytań Burmistrzowi  

i radnym, załatwiania spraw sołectwa, a nie tylko otrzymywania 50 zł diety. 

 

Adam Radłowski – 

Poinformował, że sołtysi gmin: Sokółka, Korycin, Dąbrowa Białostocka, 

otrzymują 100 zł miesięcznie, prowizję oraz dietę za udział w Sesjach. 

 

Piotr Dojlida – 

Przypomniał, że w Gminie Choroszcz prowizja jest na wysokim poziomie tj. 8,5 

% , a pieniądze jakie otrzymuje sołtys zależą od wielkości sołectwa co przekłada 

się na wkład pracy sołtysa. 

 

*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) - 

Poinformowała, że chodzi jej o procedurę przekształcania jej działki we wsi 

Jeroniki: w poprzednim  planie zagospodarowania nie została ona ujęta ze 

względu na rozproszenie terenu i zbyt małą (6m) szerokość drogi. W tej chwili 

jest złożony wniosek do nowego planu (trzeciego już) i otrzymała 

zawiadomienie, że ma zaczekać do następnego planu bez podania przyczyn – 

dlaczego. Czyli musi czekać 10-15 lat żeby otrzymać pozwolenie na budowę. Ma 

zarzuty do takiego załatwiania jej wniosku biorąc pod uwagę, że inni mieszkańcy 

otrzymali pozytywne decyzje na swoje wnioski. Czy musi czekać tyle lat na 

pozwolenie?  

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, iż nie od Urzędu zależą procedury i skomplikowanie czynności 

dotyczących zmiany planu. Nikt nie odpowiedział p.*( (wyłączenie jawności w zakresie 

danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do 

informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 
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Organizacyjnego), że nie można jej działki przeznaczyć, tylko że ma zaczekać do 

następnej zmiany planu, która zostanie rozpoczęta w 2008 roku. 

 

 

 

Rafał Łada – 

W związku z zarzutami zgłoszonymi przez p. *((wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) 

odnośnie przedłużającej się procedury związanej z przekształceniem działki 

położonej w Jeronikach na działkę budowlaną – proponuje by p. Kużmicki 

przygotował na kolejne posiedzenia Komisji Rady szczegółową informację 

dotyczącą tej sprawy. 

 

Antoni Bogdan – 

Wypowiedział się w sprawie „betoniarni” – jego zdaniem w dużej mierze decyzja 

w tej sprawie zależy od Burmistrza, wic powinien się on liczyć ze zdaniem 

mieszkańców i przedłużać udzielenie odpowiedzi. Jeśli powstanie betoniarnia to 

drogi, o których dzisiaj mówiono, znowu zostaną zniszczone, a ciągle mówi się  

o konieczności naprawy Sz. Kruszewskiej. Rozumie, że tamte tereny są 

przeznaczone pod przemysł, ale czy musi to być działalność tak niekorzystna dla 

mieszkańców i środowiska? Trzeba jego zdaniem działać by tak inwestycja nie 

powstała. 

 

Piotr Dojlida – 

Przypomniał, że Burmistrz musi działać zgodnie z prawem: nie na pograniczu 

prawa czy niezgodnie z prawem. Firma kupiła działkę z odpowiednim 

przeznaczeniem w planie zagospodarowania  i oczekuje decyzji. 

 

Lech Makal – sołtys wsi Łyski  

Poprosił o interwencję dotyczącą przeprowadzenia remontu  świetlicy wiejskiej 

w Łyskach:  w jednym pomieszczeniu jest grzyb, a w drugim pomieszczeniu jest 

zerwany eternit. Jedynym nadającym się w tej chwili pomieszczeniem jest tylko 

szatnia. 

Przybył p. Krzysztof  Zagórski – obecnych 15 radnych. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Odpowiedział, że niedawno był robiony remont świetlicy. Z uwagi na 

przygotowany audyt na wymianę stolarki, ocieplenie budynku i czynione  

starania Fiłończuk pozyskanie środków unijnych na ten cel proponuje wstrzymać 

się z decyzjami w sprawie dachu bo będzie to rozpatrzone przy okazji w/w 

spraw. Na pewno jednak nie zostanie to wykonane w tym roku – zostaną więc 

wykonane niezbędne naprawy dachu. 

 

Tomasz Fiłończuk – sołtys wsi Klepacze 

Zgłosił prośbę o interwencję ze strony Urzędu odnośnie ul. Niewodnickiej  gdzie 

z uwagi na brak rowów odwadniających każdy deszcz wymywa tą ulicę. 

Prośba również o interwencję ze strony Urzędu odnośnie ul. Kolejowej, która  

w Powiecie jest zapisana do zrobienia . Chodzi głównie o pomoc Powiatu jaka 

miała być udzielona przy wykonaniu chodników – materiał jest. 
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Następną ważną potrzebą jest ustawienie 2-3 słupów oświetleniowych za 

mostem. 

 

 

 Ad.  5 – 

  

 W związku z obchodami 500-lecia istnienia Parafii Prawosławnej  

w Choroszczy, głos zabrał  Proboszcz tej Parafii. 

 

Andrzej Bołbot – 

Podziękował za umożliwienie mu zabrania głosu na Sesji Rady przed tak znaczącym 

gronem. Przypomniał, że 500 lat to czas, w którym wiele się działo rzeczy znanych 

ale i nie znanych nam współczesnym. Parafia Prawosławna jak i Parafia 

Rzymskokatolicka w Choroszczy to dziedzictwo Rzeczypospolitej obojga narodów i 

w tym duchu żyjemy nadal. Wiemy jakie wielkie potężne rody  były na tym terenie. 

Różne dzieje były Parafii Prawosławnej w Choroszczy. Dla przypomnienia: w latach 

1507 – 1613 – istniała Parafia Prawosławna, w latach 1613 – 1839 był kościół 

unicki, a po roku 1839 do dnia dzisiejszego Parafia Prawosławna. Przyznał, że dzięki 

staraniom Papieża Jana Pawła II współpraca z innymi układa się znakomicie, bez 

uprzedzeń. Mamy wspólne korzenie i sukcesję jako kościoły. 

Na zakończenie rysu historycznego wyraził prośbę do władz samorządowych o  

wspomożenie obchodów 500-lecia Parafii poprzez dofinansowanie wydania 

monografii o Parafii opartej na tle dziejów miasta oraz o ufundowanie tablicy 

pamiątkowej, która będzie ustawiona w granicach placu przy świątyni. Propozycja 

napisu na tablicy jest następująca: „Miejsce to dało początek miastu Choroszczy  i 

Parafii Prawosławnej po wezwaniem Opieki Matki Boskiej. Dzięki staraniom 

marszałka Wielkiego Księstwa Litewskiego Aleksandra Chodkiewicza za panowania 

króla Zygmunta I  Starego pomni ich zasług mieszkańcy Choroszczy”. 

  

Jerzy Ułanowicz – 

Powiedział, że przyjemnie jest władzom gminy gościć Proboszcza Parafii 

Prawosławnej w Choroszczy i przyznał, iż rzeczywiście współpraca układa się 

dobrze. To piękne, że potrafimy współpracować bez konfliktów i oby było tak nadal. 

Parafia obchodzi piękny jubileusz podobnie jak miasto Choroszcz – 500-lecie 

istnienia. Przypomniał, jednak, iż prof. Maroszek uważa (opierając się na nowych 

dokumentach ) że historia miasta datuje się od 1437 r. kiedy to Piotr – wójt 

tykociński powołał miasto mając takie prawo – czyli powinniśmy wg tego obchodzić 

570 –lecie. Jest to dokument znaleziony w dokumentach Chodkiewicza, a dokument 

z 1507 r. znany nam dotychczas potwierdza tylko nadanie praw miejskich. 

W związku z tym jest propozycja, z uwagi na znaki zapytania jakie się pojawiły 

odnośnie początków naszego miasta, aby zastanowić się nad zapisem na kamieniu 

mając na względzie dalsza dobrą współpracę. 

 

Po dyskusji, zgodnie z propozycją Burmistrza Choroszczy ustalono, że do 

współpracy z Proboszczem Parafii Prawosławnej w Choroszczy odnośnie zapisu na 

pamiątkowej tablicy, włączy się Towarzystwo przyjaciół Choroszczy z jej Prezesem 

i radnym jednocześnie p. Józefem Waczyńskim. 
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Jednocześnie Burmistrz p. Jerzy Ułanowicz poinformował, iż zgodnie z pozytywną 

opinią Komisji Rady, Parafii Prawosławnej przyznaje się 15 tys zł dofinansowania 

obchodów 500-lecia Parafii. 

 

 Ad. 6 – 

 

 Przewodniczący Rady p. Piotr Dojlida udzielił głosu przedstawicielowi 

Fundacji Wspomagania Wsi, który przedstawił program „Mikropożyczki”. 

 

Sławomir Kiczkajło- 

Wyjaśnił, iż Program „Mikropożyczki” ma na celu przeciwdziałanie bezrobociu na 

terenach wiejskich i w małych miastach do 20.000 mieszkańców województwa 

podlaskiego, poprzez stworzenie możliwości uzyskania niewielkiego kapitału  

w formie pożyczki na rozpoczęcie lub rozwój działalności gospodarczej,  

a w szczególności, będącą pomocą w utworzeniu nowego miejsca pracy.            

Program realizowany jest na obszarze działania firmy doradczej, 

współpracującej z Fundacją na podstawie umowy, której siedziba jest na terenie 

województwa podlaskiego. Wartość udzielanych pożyczek w poszczególnych 

miesiącach jest limitowana posiadanymi przez Fundację środkami. Wnioski  

o pożyczkę, złożone po wyczerpaniu przyznanego limitu, będą rozpatrywane  

w pierwszej kolejności na początku następnego kwartału.   O pożyczkę mogą 

ubiegać się osoby stale zamieszkałe na wsi lub w miastach do 20.000 

mieszkańców znajdujących się na obszarze woj. podlaskiego, które w chwili 

ubiegania się o pożyczkę są:  

a)         osobami prowadzącymi działalność gospodarczą samodzielnie lub  

z osobami współpracującymi, zatrudniającymi nie więcej niż 5 

pracowników najemnych,  

b)         absolwentami szkół, którzy w okresie 12 miesięcy od dnia określonego 

w dyplomie lub świadectwa ukończenia szkoły do dnia złożenia wniosku 

o pożyczkę podjęli, po raz pierwszy, we własnym imieniu działalność 

gospodarczą, a ukończyli szkolę ponadgimnazjalną w systemie dziennym, 

wieczorowym lub zaocznym, oraz niepełnosprawni, którzy uzyskali 

uprawienia do wykonywania zawodu.  

c)         osobami pracującymi, emerytami bądź rencistami pobierającymi 

świadczenia emerytalne lub renty, których wynagrodzenie, emerytura lub 

renta brutto jest niższa niż półtorakrotna (1,5) wartość brutto najniższej 

emerytury lub renty,  

d)         osobami bezrobotnymi lub nie mającymi stałego źródła dochodu,  

e)         właścicielami gospodarstw rolnych.  

 O pożyczki nie mogą się ubiegać:  

a)         spółki kapitałowe,  

b)         osoby, które spłacają pożyczkę udzieloną przez Fundację Wspomagania 

Wsi,  
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c)         osoby, które są poręczycielami pożyczek udzielonych przez Fundację 

Wspomagania Wsi,  

d)         osoby, których współmałżonkowie prowadzą działalność gospodarczą 

w rozumieniu ustawy „Prawo działalności gospodarczej”,  

e)         osoby, których współmałżonkowie są pożyczkobiorcami lub 

poręczycielami pożyczek, udzielonych przez Fundację Wspomagania Wsi. 

     Pożyczki udzielane są na  

a) działalność gospodarczą zlokalizowaną na obszarze woj. podlaskiego, 

b) działalność pszczelarską, dla pasiek nie mniejszych niż 10 pni pszczelich, 

które posiadają zaświadczenie lekarza weterynarii o wpisie do wykazu 

pasiek,  

c)  usługi turystyczne na terenach wiejskich.  

Na zakończeni zachęcił zainteresowanych do skorzystania z tej korzystnej formy 

pomocy. 

 

 

 Ad. 7 - 

 

 Informację z przebiegu wykonania budżetu gminy za I-wsze półrocze 2007r 

przedstawił Burmistrz Choroszczy. 

 

      (szczegółowa informacja w załączeniu) 

 

Rada Miejska 11 głosami za przyjęła przedmiotowe sprawozdanie. 

 

Obecnych 11 radnych. Nieobecni chwilowo: Jeżerys, Dąbrowski, Wardziński  

i Cieśluk. 

 

 

 Ad. 8 – 

 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Burmistrza o przedstawienie propozycji 

zmian w budżecie na 2007 rok. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjasnił, iż dochody w kwocie 100 000 zł otrzymane w formie dotacji przeznacza 

się na na zakup średniego samochodu specjalistycznego ratowniczo – gaśniczego na 

potrzeby OSP w Choroszczy. Plan dochodów z tytułu podatku od nieruchomości  od 

osób fizycznych został zwięszony o kwotę 38 000 zł w związku z analizą realizacji 

dochodów za I półrocze 2007r. ( wykonanie było wyższe od przewidywanego)  

i dochody te zostały pzreznaczone na zwiększenie planu wydatków : 

-promocja Gminy - 7 000 zł 
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-obsługa długu publicznego – 11 000 zł 

-wydatki inwestycyjne – Kanalizacja sanitarna miasta Choroszcz i terenów 

podmiejskich – wykonanie dokumentacji na kanalizację w ul. Piaskowej i w 

Żółtkach. 

Uzyskano ponadplanowe dochody z tytyłu: 

-wpłaty z tytułu usuwania skutków zalania budynku komunalnego – 240 zł 

-wpłat za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w prawo własności – 

16 600 zł 

-odsetek od nieterminowych wpłat – 5 240 zł 

-zwrotu opłaty komorniczej – 1 028 zł, zwrotu kosztów usuwania zalania budynku 

komunalnego 2 472 zł 

-odsetek od nieterminowych wpłat podatków- 910 zł 

-kapitalizacji odsetek od środków na r-kach bankowych – 3 300 zł 

-wynajmu pomieszczeń Publicznego Gimnazjum w Choroszczy – 2 500 zł 

-różnych dochodów Publicznego Gimnazjum w Choroszczy- 720 zł 

-zaliczki alimentacyjnej – 6 900 zł 

-zwrotu dodatku mieszkaniowego – 20 zł 

-refundacja prac społecznie użytecznych za 2006 r. – 1 200 zł 

-opłaty produktowej – 270 zł 

-zwrotu niewykorzystanej dotacji za 2006 r. – 3 000 zł 

i przeznaczono je na remont Szkoły Podstawowej w Złotorii – 32 200 zł, zakupy 

materiałów i wyposażenia w Publicznym Gimnazjum w Choroszczy – 3 200 zł oraz 

zwiększenie dotacji dla Miejsko – Gminnego Centrum w Choroszczy  

z przeznaczeniem na zakup mebli do Biblioteki Publicznej – 9 000 zł. 

W związku ze zmniejszonym zapotrzebowaniem na środki finansowe w  roku 2007 r. 

dokonano zmniejszenia planu wydatków: 

-zagospodarowanie terenu Placu Brodowicza i Rynku 11-go Listopada – 100 000 zł 

-przebudowa dachu na budynku komunalnym przy ul. Sienkiewicza 29 – 990 zł 

-termomodernizacja budynku Nr 8 dawnej Fabryki Włókienniczej – 1 370 zł 

-plany zagospodarowania przestrzennego – 80 000 zł 

-dodatki mieszkaniowe – 10 000 zł i przeznaczono je na : 

-przebudowę układu komunikacyjnego miasta Choroszcz wraz z drogami 

dojazdowymi – etap II – ul. Klonowa, Świerkowa, Brzozowa oraz wykonanie 

dokumentacji na drogę Choroszcz – Sienkiewicze, na os. Jana Pawła II i w 

Żółtkach – 130 000 zł 

-promocję Gminy – 13 060 zł 

-zakup materiałów i wyposażenia OSP – 1 500 zł 

-remont Szkoły Podstawowej w Złotorii – 7 800 zł 

-remont Szkoły Podstawowej w Kruszewie – 10 000 zł 

-działalność sportowa – z przeznaczeniem na promocję badmintona– 30 000 zł 
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Rezerwę celową w kwocie 200 000 zł z przeznaczeniem na wydatki inwestycyjne – 

dofinansowanie przebudowy dróg powiatowych przeznacza się na: 

-utrzymanie dróg gminnych - 106 000 zł 

-wydatki inwestycyjne - przebudowę układu komunikacyjnego miasta Choroszcz 

wraz z drogami dojazdowymi – etap II – ul. Klonowa, Świerkowa, Brzozowa oraz 

wykonanie dokumentacji na drogę Choroszcz – Sienkiewicze, na os. Jana Pawła II i 

w Żółtkach – 50 000zł 

-gospodarka ściekowa gminy – 44 000 zł. 

Budżet po dokonanych zmianach wynosi: 

plan dochodów – 27 296 116 zł  

plan wydatków – 32 503 220 zł 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie zmian w  budżecie na 2007 rok. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 11 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr IX/54/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 28 ) 

 

 

Obecnych 11 radnych. Nieobecni chwilowo: Jeżerys, Dąbrowski, Wardziński i 

Werpachowski. 

 

 

 

 Ad. 9 – 

 

 Informację dotyczącą projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

przedstawił Burmistrz Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Poinformował, że postanawia się zaciągnąć pożyczkę w wysokości 100 000 zł  

z przeznaczeniem na zakup średniego samochodu specjalistycznego ratowniczo – 

gaśniczego na potrzeby Ochotniczej Straży Pożarnej w Choroszczy. Pożyczka ta 

spłacona będzie z dochodów własnych Gminy Choroszcz określonych w budżecie 

gminy w latach spłaty kredytu 2009-2015.  Zabezpieczeniem pożyczki będzie weksel 

in blanco.  

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie zaciągnięcia pożyczki.  

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 



 15 

- za przyjęciem – 11 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr IX/55/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 29 ) 

 

Obecnych 11 radnych. Nieobecni chwilowo: Jeżerys, Dąbrowski, Wardziński i 

Werpachowski. 

 

Przewodniczący rady ogłosił przerwę w obradach: 12.50 – 13.05. 

 

 Ad. 10 – 

 

 Po przerwie Przewodniczący Rady zwrócił się do Kierownika Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z prośbą  

o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego systemu 

profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną”. 

 

Jolanta Andruszkiewicz – 

Wyjaśniła na wstępie główne cele programu, a mianowicie: 

-   promocja wartości rodzinnych oraz wspieranie i umacnianie więzi rodzinnych 

poprzez działania profilaktyczne, prozdrowotne, rekreacyjne, sportowe, wspólna  

integrująca zabawa rodziców i dzieci oraz przeciwdziałania marginalizacji 

rodziny w życiu społecznym; 

-     wykorzystanie własnych zasobów tkwiących w rodzinach; 

-     wspieranie rodziców w ich funkcjach opiekuńczo wychowawczych; 

-  pomoc w poprawie jakości życia rodzin dotkniętych ubóstwem i innymi 

problemami społecznymi; 

-     edukacja jako podstawowy warunek rozwoju rodziny; 

-    profilaktyka przed interwencją w rozwiązywaniu problemów rodziny i młodego 

pokolenia. 

Zadania programu to przede wszystkim: 

- prowadzenie wszechstronnej pracy z rodziną i wykorzystanie różnorodnych form 

pracy tj. praca socjalna, kontrakt socjalny; 

- współpraca pracowników socjalnych ze szkołami, psychologami, policją, 

Kościołem, Komisją  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, celem  

wspólnych działań na rzecz rodziny; 

- wspieranie rodziców w procesie dydaktyczno – wychowawczym dzieci; 

- dostarczenie usług i świadczeń pomocy społecznej rodzinom żyjącym w trudnych 

warunkach materialnych; 

- ochrona zdrowia dzieci i młodzieży , promowanie zdrowego stylu życia; 

- wyposażenie uczniów, rodziców , nauczycieli w podstawowy zasób wiedzy  

o uzależnieniach i możliwościach uzyskania pomocy; 
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- udrożnienie przepływu informacji pomiędzy instytucjami zajmującymi się pomocą 

rodzinie. 

Cele i zadania systemu pomocy rodzinie wskazują integralną działalność różnych 

instytucji i organizacji działających na rzecz rodziny, a będących  

w zasobach Gminy przez co stają się realizatorami programu, w tym:  Szkoły 

Podstawowe i Zespół Szkół w Choroszczy, Przedszkole Samorządowe; Policja; 

Miejsko Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej; Gminna Komisja Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych; Instytucje i poradnie specjalistyczne; Powiatowe 

Centrum Pomocy Rodzinie.  Ich wspólne działania w zakresie wskazanych zadań 

tworzą swoisty i własny system profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną w 

oparciu o obowiązujące ustawodawstwo. W programie ujęto najistotniejsze 

zagadnienia i obszary z życia rodziny, na które mogą mieć wpływ i oddziaływanie - 

samorząd, instytucje i organizacje. 

 

Wobec braku sprzeciwu, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia „Gminnego systemu profilaktyki i opieki nad dzieckiem  

i rodziną”.  

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr IX/56/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 30 ) 

 

Obecnych 14 radnych, chwilowo nieobecna p. Jeżerys. 

 

 

 Ad. 11 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad - Przewodniczący  Rady 

poprosił  ponownie Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie zasad zwrotu wydatków na świadczenia 

z pomocy społecznej. . 

 

Jolanta Andruszkiewicz – 

Wyjaśniła, że wydatki na świadczenia takie jak: wydatki na pomoc rzeczową, zasiłki 

na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłki okresowe, zasiłki celowe, świadczenia  

w postaci zakupu  gorącego posiłku osobom dorosłym oraz dzieciom, uczniom 

uczęszczającym do szkoły podstawowej i gimnazjum oraz uczniom szkół 

ponadgimnazjalnych- podlegają zwrotowi  od świadczeniobiorców na zasadach 

określonych w omawianej  uchwale. Wydatki na świadczenia podlegają zwrotowi od 

świadczeniobiorców w całości, jeżeli dochód na osobę w rodzinie przekracza 200% 

dochodu określonego w ustawie o pomocy społecznej. Wydatki na świadczenia  

w postaci pomocy rzeczowej, zasiłków na ekonomiczne usamodzielnienie, zasiłków 

okresowych i zasiłków celowych podlegają zwrotowi od świadczeniobiorców  

w części w zależności od wysokości dochodu na osobę w rodzinie, zgodnie  

z zasadami określonymi w uchwale. Świadczenie w formie gorącego posiłku 

przysługuje bezpłatnie świadczeniobiorcy, jeżeli dochód na osobę w rodzinie nie 
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przekracza 150% dochodu. Za dochód przyjęto, zgodnie z ustawą o pomocy 

społecznej: 351 zł netto/ osobę w rodzinie oraz 477 zł netto/ na osobę samotną. 

 

 

Wobec braku sprzeciwu, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie zasad zwrotu wydatków na świadczenia z pomocy społecznej. 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr IX/57/07 stanowi załącznik do protokołu, strona  31) 

 

 

 

 Ad. 12 – 

 

 Informację dotyczącą projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

od opłat, jak również trybu ich pobierania przedstawiła Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 

Jolanta Andruszkiewicz- 

Na wstępie poinformowała, iż usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 

przyznaje się na podstawie wywiadu środowiskowego przeprowadzonego przez 

pracownika socjalnego. Odpłatność za świadczone usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania ustala się w zależności 

od dochodu samotnie gospodarującej lub dochodu na osobę w rodzinie, zgodnie  

z załącznikiem do uchwały. Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 

przysługują nieodpłatnie osobom samotnym oraz samotnie gospodarującym, których 

dochód nie przekracza kryterium dochodowego:  osoby samotnie gospodarującej lub 

kryterium dochodowego  osób zamieszkujących w rodzinie, określonych w ustawie  

o pomocy społecznej. Miesięczną wysokość odpłatności za usługi określa Miejsko-

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Choroszczy w decyzji przyznającej usługi. 

Odpłatność za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze może być 

obniżona o 50 % przez Kierownika Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Choroszczy na wniosek usługobiorcy lub pracownika socjalnego, jeżeli: 

- usługobiorca poniósł wydatki związane  z chorobą członków rodziny lub śmiercią 

w rodzinie; 

- usługobiorca poniósł straty materialne w  wyniku klęsk żywiołowych lub innych 

wypadków losowych; 

- wystąpiły inne szczególnie uzasadnione okoliczności. 

Okres, za jaki odpłatność może być obniżona nie może być dłuższy niż 6 miesięcy  

w ciągu roku kalendarzowego. Usługobiorca może być zwolniony od ponoszenia 

opłat za usługi, jeżeli: 
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- ponosi stałe miesięczne wydatki przekraczające 100 % kryterium dochodowego 

określonego w ustawie o pomocy społecznej, związane ze stanem zdrowia, 

chorobą członka rodziny lub śmiercią w rodzinie; 

- poniesie znaczne straty materialne w wyniku zdarzenia losowego, przekraczające 

trzykrotność kryterium dochodowego określonego w ustawie o pomocy 

społecznej; 

- wystąpią inne szczególne okoliczności uzasadniające zwolnienie, jeżeli wydatki 

przekroczą dwukrotność kryterium dochodowego określonego w ustawie  

o pomocy społecznej. 

Okres za jaki osoba może być zwolniona z odpłatności za usługi nie może być 

dłuższy niż 6 miesięcy.  

 Wobec braku sprzeciwu, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 

pobierania. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 (uchwała Nr IX/58/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 32 ) 

 

 

 

 Ad. 13 – 

 

 Propozycję przystąpienia Gminy Choroszcz do II etapu programu pod nazwą 

„Polski Projekt 400 Miasta” przedstawił Pełnomocnik ds. Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. 

 

Witold Wróblewski – 

Wyjaśnił, iż założeniem przystąpienia do II edycji programu Polski Projekt 400 

Miast jest przybliżenie społeczeństwu gminy tematyki ochrony zdrowia ze 

szczególnym nasileniem na choroby serca i układu krążenia, oraz wyrobienia 

nawyków zdrowego stylu życia i kontroli, poprzez badania kontrolne. oraz zajęcia 

edukacyjne. Projekt będzie finansowany ze środków Ministerstwa Zdrowia  

w ramach Narodowego Programu Profilaktyki Chorób Sercowo-Naczyniowych 

POLKARD 2006-2008. Autorem Polskiego Projektu 400 Miast jest: Akademickie 

Centrum Kliniczne, Szpital Akademii Medycznej w Gdańsku zaś głównym 

podwykonawcą PBS Medical NZOZ. Gmina która przystąpi do realizacji tego 

Programu będzie mogła wziąć udział w konkursie na najlepszy program promocji 

zdrowia. Plany realizacji II edycji Polskiego Projektu 400 Miast: 

1- badania podstawowe: 
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-badania dzieci w wieku lat 11 (131 dzieci ) badania pod kątem 

występowania czynników ryzyka chorób układu krążenia, czyli nadciśnienia 

tętniczego , nadwagi, braku aktywności fizycznej itp. 

- badania ich rodziców i dziadków dzieci – do udziału w badaniach  zostaną 

zaproszeni rodzice badanych dzieci. Celem badań jest wykrycie czynników ryzyka 

chorób układu krążenia ( między innymi nadciśnienie tętnicze, wysoki poziom 

cholesterolu, cukrzyca, otyłość). 

- badania edukacyjne dla kobiet w ciąży narażonych na czynne oraz bierne 

palenie tytoniu 

2- zajęcia edukacyjne: 

- dla chorych 

- dla kobiet w ciąży 

3- budowa infrastruktury dla promocji zdrowia 

Aby przedstawione działania były maksymalnie skuteczne musza one być 

uzupełnione o: 

- popularyzację Projektu ( np. kontakt z Gazetą w Choroszczy, wywieszenie 

plakatów w szkołach, ośrodkach zdrowia informujących o akcji realizowanego 

Projektu), 

- szkolenie dla osób bezpośrednio zaangażowanych w jego realizację.( Na szkolenie 

zostaną zaproszeni: 2 lekarzy, 3 pielęgniarki, 1 położna, 1 przedstawiciel 

społeczności lokalnej oraz koordynator z ramienia Urzędu, którego zadaniem będzie 

należała pomoc przy organizacji badań dzieci i ich rodziców oraz prace 

przygotowawcze realizacji Projektu… Udział w szkoleniach jest całkowicie 

bezpłatny ). Wszystkie działania w których uczestniczyć będą mieszkańcy gminy są 

całkowicie bezpłatne. Program przyjęto Uchwałą NR XXXIII/225/06 Rady Miejskiej 

z dnia 29 marca 2006r. W ramach tego projektu przeprowadzono badania 

przesiewowe poziomu cukru, cholesterolu, oraz ciśnienia tętniczego u 438 osób. 

Badania odbyły się: w Remizie OSP oraz w czasie Dni Choroszczy i na  Jarmarku 

Dominikańskim. Jednocześnie przeprowadzono akcję uświadamiającą wśród 

ludności dotyczącą szkodliwości oraz skutków palenia tytoniu. Dla realizacji tego 

Programu… przeszkolono 10 osób. Podstawowym zadaniem przeszkolonych osób 

dla I edycji Programu Polski Projekt 400 Miast było dotarcie do społeczeństwa dla  

którego potrzebna była pomoc w poprawie stanu zdrowia wśród mieszkańców 

gminy, jak też inicjowanie i koordynacja na szczeblu gminnym działań na rzecz 

promocji zdrowia. Ze względu na fakt ze badania przesiewowe prowadzone są 

również w czasie festynów, jarmarków itp. spełniają rolę profilaktyki ale nie 

odzwierciedlają stan rzeczywisty osób badanych z terenu zamieszkania gminy 

ponieważ z tych badań korzystają często ludzie przyjezdni na uroczystości. 

Edycja II Programu Polski Projekt 400 Miast będzie dotyczyła tylko dla osób  

z naszej gminy. Dlatego poprosił o przegłosowanie, a następnie podjęcie stosownej 

uchwały 

 

 

Wobec braku sprzeciwu, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie przystąpienia do II etapu „Polskiego Projektu 400 Miast”. 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 
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Obecnych 14 radnych, chwilowo nieobecny p. Skoblewski. 

 

 (uchwała Nr IX/59/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 33 ) 
 

 Ad. 14 - 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodniczący Rady 

poprosił Burmistrza o przedstawienie sprawy dotyczącej ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli psychologów zatrudnionym  

w szkołach i placówkach oświatowych na terenie Gminy Choroszcz. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, iż w związku z zatrudnieniem w Gimnazjum Publicznym w Choroszczy 

psychologa na 1/2 etatu zachodzi konieczność określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin – proponuje w związku z tym 20 godzin 

tygodniowo. 

 

Wobec braku sprzeciwu, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli psychologów zatrudnionym w szkołach i placówkach oświatowych na 

terenie Gminy Choroszcz. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

 

- za przyjęciem – 14 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

Obecnych 14 radnych, chwilowo nieobecny p. Skoblewski. 

 

 (uchwała Nr IX/60/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 34 ) 
 

 

 

  Ad. 15 – 

 

 Głos zabrał, upoważniony przez Burmistrza Choroszczy, Zastępca Burmistrza 

który omówił powołanie Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników do Sądu 

Okręgowego w Białymstoku. 

 

Mirosław Zalewski – 

Na wstępie wyjaśnił, iż w związku z koniecznością wyboru ławników na kadencję 

2008 – 2011- Prezes Sądu Okręgowego w Białymstoku podał do naszej wiadomości, 

że do prawidłowego funkcjonowania sądu niezbędne jest wybranie 3 ławników do 

orzekania w sprawach rodzinnych. Zgodnie z obowiązującymi terminami – do 30 

czerwca zgłosiło się 5 kandydatów. Zgodności ich zgłoszeń pod względem 

merytorycznym ma dokonać wybrany przez Radę tzw.  zespół opiniujący. Po 

wysłuchaniu na Sesji opinii wymienionego Zespołu – Rada w drodze głosowania 

tajnego dokona do dnia 31 października 2007r  wybory ławników w liczbie 
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zgłoszonej przez Prezesa Sądu. Następnie przedstawił propozycje kandydatów do 

składu zespołu opiniującego zgłoszone przez Komisje Rady: 

- Józef Waczyński 

- Tomasz Kraśnicki 

- Ireneusz Jabłoński 

- Beata Marlena Jeżerys 

- Janusz Sidorowicz. 

 

 

Wobec braku innych propozycji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie powołania Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników do Sądu 

Okręgowego w Białymstoku. 

 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 

 (uchwała Nr IX/61/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 35 ) 

 

 

 Ad. 16 – 

 

 Przechodząc do omówienia następnego punktu porządku obrad – 

Przewodniczący Rady p. Piotr Dojlida odczytał projekt odpowiedzi dla p. 

*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) na zarzuty dotyczące działań Burmistrza 

Choroszczy i następnie zaproponował  jego przegłosowanie. 

 

 

      (materiały w załączeniu) 

 

Rada 15 głosami za przyjęła odpowiedź o treści: 

„W odpowiedzi na Pana skargę z dnia 12 stycznia 2007 roku oraz późniejsze z dnia I 

9 lutego oraz 23 maja 2007 roku, dotyczącą poświadczenia przez Burmistrza 

Choroszczy nieprawdy w dokumentach, stwierdzamy, iż: 

- nieprawdą jest, iż Burmistrz Choroszczy wydał decyzję o warunkach zabudowy dla 

*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego)) na budowę zbiornika na gnojowicę i płytę 

gnojową. Zgodnie bowiem z obowiązującymi przepisami prawa, decyzję o której 

wspomina Pan w swoim piśmie, wydaje się tylko wówczas, gdy dany obszar nie 

posiada planu zagospodarowania przestrzennego. Wieś Oliszki posiada 

obowiązujący plan miejscowy, dlatego też odpowiedni wydział Starostwa 

Powiatowego w Białymstoku wydaje osobie zainteresowanej pozwolenie na budowę 
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badając wcześniej zgodność projektu budowlanego z ustaleniami miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz. 

Kolejnym, nieuzasadnionym zarzutem podnoszonym w Pana skardze jest wydanie 

przez Burmistrza Choroszczy oświadczenia o posiadanym prawie dysponowania 

nieruchomością na cele budowlane. Takie oświadczenie składane jest każdorazowo 

przez wnioskodawcę, który występuje o wydanie pozwolenia na budowę w 

Starostwie Powiatowym w Białymstoku. 

Ponownie porusza Pan problem drogi gminnej oznaczonej numerem geodezyjnym 

300  położonej w Oliszkach. Jak wynika z dokumentów będących w posiadaniu 

Urzędu Miejskiego w Choroszczy sprawa powyższa była wielokrotnie rozpatrywana 

przez Urząd Miejski, jak również była przedmiotem obrad Rady Miejskiej w 

Choroszczy. Z uwagi na fakt braku nowych okoliczności w przedmiotowej sprawie, 

nie znajdujemy podstaw do zmiany zajętego wcześniej stanowiska. Jednocześnie 

informujemy, iż oprócz znaków, które już informują o zwężeniu drogi, zostanie 

dodatkowo w odpowiedni sposób (zgodny z obowiązującymi przepisami prawa) 

oznakowany również budynek, który zawęża drogę. 

W swojej skardze porusza Pan również sprawę budowy w roku 2005 ogrodzenia od 

strony ulicy przez Pana *((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 

5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa 

Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)) niezgodnego z planem 

miejscowym. Zgodnie z obowiązującymi w tamtym okresie przepisami, żeby 

wybudować ogrodzenie od strony drogi należało na miesiąc przed rozpoczęciem 

budowy złożyć w Starostwie Powiatowym w Białymstoku zgłoszenie o budowie 

takiego ogrodzenia dołączając do zgłoszenia wymagane prawem dokumenty. Jeżeli 

uważa Pan, iż ogrodzenie zostało wykonane niezgodnie z ustaleniami planu 

miejscowego oraz jeżeli budując ogrodzenie został rozebrany zabytkowy spichlerz 

należy ten fakt zgłosić w Powiatowym Inspektoracie Nadzoru Budowlanego w 

Białymstoku oraz do Podlaskiego Konserwatora Zabytków w Białymstoku. 

Ponadto informuję, że podstawą wydzierżawienia zabudowanego fragmentu drogi o 

Nr geod. 300 w Oliszkach była obowiązująca Uchwała Nr XXIX/207/98 Rady 

Miejskiej w Choroszczy z dnia 30 marca 1998 roku w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz ich 

wydzierżawiania lub najmu, która stosownych pełnomocnictw Burmistrzowi 

udzieliła. 

Mając powyższe na uwadze stwierdzamy, że podnoszone w skardze zarzuty na 

postępowanie Burmistrza Choroszczy nie znalazły potwierdzenia, toteż uznajemy 

Pańską skargę za bezzasadną.” 

 

 Ad. 17 – 

 

  Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który wprowadził w temat 

dotyczący przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, iż w pierwszym przypadku chodzi o zmianę miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w granicach administracyjnych 

obejmujących wyodrębnione obszary funkcjonalne, zatwierdzonego uchwałą  
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Nr XXVII/244/01 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia  

27 grudnia 2001r. w części dotyczącej obrębu ewidencyjnego wsi Porosły i obszaru 

położonego na północ od drogi krajowej Nr 8 pod obszary rozmieszczenia obiektów 

handlowych o powierzchni sprzedaży powyżej 2.000 m
2. 

 

 

Wobec braku innych propozycji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 

 (uchwała Nr IX/62/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 36 ) 

 

Następnie Burmistrz omówił kolejny projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w 

granicach administracyjnych obejmujących wyodrębnione obszary funkcjonalne, 

zatwierdzonego uchwałą Nr XXVII/244/01 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia  

27 grudnia 2001r. w części dotyczącej :  

1/ w obrębie ewidencyjnym wsi Dzikie : - obszar położony na wschód od drogi 

powiatowej o Nr geod. 62 – chodzi o wniosek Zakładu Kamieniarskiego  

o poszerzenie terenu na składowanie materiału co związane jest z dalszym 

prowadzeniem działalności gospodarczej,  

2/ w obrębie ewidencyjnym wsi Rogówek : - działka o Nr geod 92 – działka 

przeznaczona na kopaliny; z uwagi na duże potrzeby gminy pod kątem kruszywa 

na drogi proponuje przeprowadzenie zmiany w trybie pilnym, 

3/ w obrębie ewidencyjnym wsi Żółtki : - działki o Nr geod. 651/1, 651/2, 651/3, 

651/4, 652 i 653 – jest to wniosek właścicieli działki , którzy rezygnują. z ujęcia 

drogi w planie z uwagi na zagrożony ich interes. 

Wobec braku innych propozycji, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz. 

 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 

 (uchwała Nr IX/63/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 37 ) 
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Rafał Łada – 

Zwrócił się z pytaniem odnośnie planowanej przebudowy skrzyżowania  

z Sz. Warszawskiej w Porosłach w związku  z przedstawioną wcześniej 

inwestycją strategiczną  na tym terenie. Chodzi bowiem o to, by węzeł 

komunikacyjny był dostosowany do wzmożonego ruchu. 

Roman Kuźmicki – 

Wyjaśnił, że nic w sprawie węzła nie zmieniło się od spotkania w GDDK i A, na 

której był także p. Łada – z wnioskiem w tej sprawie wystąpił inwestor oraz 

gmina , ale Generalna Dyrekcja nie jest tym tematem zainteresowana. 

 

Rafał  Łada – 

Poprosił w związku z powyższym o ponowne wszczęcie rozmów z GDDKiA  

w sprawie węzła. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Przypomniał, iż zgodnie z projektem w miejscu, o którym mowa nie będzie drogi 

ekspresowej, która kończy się na węźle w Łyskach. Inwestor prowadzi rozmowy 

z GDDKiA – być może rozwiążą ten problem. Nie wie natomiast czy można 

wywierać naciski na Prezydenta Białegostoku w tej sprawie ponieważ nie będzie 

on tym tematem zainteresowany. 

 

Lucyna Białowieżec – sołtys Porosły Kolonii 

Zwróciła się z pytaniem : czy będzie obowiązywała opłata planistyczna w związku  

z przeprowadzeniem zmian w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego? 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Odpowiedział, że będzie ta kwestia jeszcze uzgadniana pod względem prawnym. 

 

 

 Ad. 18 – 

 

 Glos zabrał upoważniony przez Burmistrza - Zastępca Burmistrza 

Choroszczy, który wyjaśnił potrzebę ustalenia odrębnych obwodów głosowania  

w wyborach parlamentarnych zarządzonych na dzień 21 października 2007 r. 

 

Mirosław Zalewski – 

Wyjaśnił, iż zgodnie z ordynacją wyborczą do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej  

i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej należy utworzyć odrębne obwody głosowania 

miedzy innymi w szpitalach i domach pomocy społecznej. Proponuje się w związku 

z tym następujące odrębne obwody głosowania, ustala ich granice oraz siedziby 

obwodowych komisji wyborczych: 

Nr 

obwodu 
Granice obwodu 

Siedziba obwodowej komisji wyborczej 
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10. 

Samodzielny Publiczny Psychiatryczny Zakład 

Opieki Zdrowotnej w Choroszczy 

 

SPP ZOZ w Choroszczy 

11. Dom Pomocy Społecznej w Choroszczy 
Dom Pomocy Społecznej  

w Choroszczy 

Wobec braku zastrzeżeń, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania. 

Uchwała została przyjęta przy stanie głosów: 

 

- za przyjęciem – 15 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

 

 

 (uchwała Nr IX/64/07 stanowi załącznik do protokołu, strona 38 ) 

 

 

  Ad. 19 – 

 

Zapytania i wolne wnioski : 

 

Tomasz Kraśnicki – 

Zwrócił się z prośba do służb odpowiedzialnych za lokale wyborcze aby zajęły 

się szczególnie odpowiednim wyborem i przygotowaniem lokalu w M- G CK  

w Choroszczy gdzie ostatnie wybory przeprowadzone były na korytarzu.. Może 

przenieść ten lokal do pomieszczeń Klubu „Narew”? 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, iż ze względu na złe warunki do pracy w M-G CK jest w tej chwili 

przeprowadzany remont pomieszczeń, który zostanie ukończony jak najszybciej. 

 

Rafał Łada – 

Zwrócił się z pytaniem dotyczącym możliwości zmiany lokalu wyborczego  

z Łysek do Porosł na Podlaską Izbę Rolniczą. Obecny budynek nie jest 

ogrzewany i są w nim złe warunki.  

 

Mirosław Zalewski – 

Wyjaśnił, iż w tej chwili nie jesteśmy w stanie tego zrobić na najbliższe wybory z 

uwagi na zbyt krótki okres czasu. Sprawa natomiast zmiany lokalizacji OKW jest 

otwarta tylko należy o tym pamiętać. 

 

Kazimierz Cieśluk –  

zwrócił uwagę na zakrzaczone pobocza dróg praktycznie na terenie całej gminy, 

ale dla przykładu : Rogowo (przystanek), droga Rogowo – Konowały. Prośba  

o odpowiednie działania. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Odpowiedział, że jest problem z pracownikami do takich prac interwencyjnych, 

ale ma nadzieję że sytuacja się poprawi w momencie uruchomienia kotłowni na 

biomasę w Choroszczy. 
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Adam Skoblewski – 

Zgłosił chęć pomocy społecznej przy remoncie remizy OSP w Barszczewie. 

Kwestia odpowiednich materiałów i prowadzenia nadzoru przez p. Awier. 

 

Piotr Tymiński- 

Zwrócił uwagę na złe warunki w jakich pracuje placówka „Caritas-u” w 

Choroszczy: są to pomieszczenia bardzo zimne szczególnie zima i mieszkańcy 

skarżą się gdyż są to w większości starsi ludzie. Prośba więc o znalezienie innych 

pomieszczeń. 

 

Lucyna Białowieżec – sołtys wsi Kolonia Porosły 

Zgłosiła sprawę do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad z prośba o 

pomoc ze strony Urzędu: droga nr 8 i odcinek 30-50 m skrętu w lewo w ul. 

Kleeberga – zły stan asfaltu. 

Następna sprawa dotyczy niedrożnego rowu w pasie drogowym , który należy 

oczyścić. Aby był przepływ wody. 

 

Eugeniusz Szejko – sołtys wsi Mińce 

Zgłosił potrzeby wsi w następujących sprawach: 

1) remontu świetlicy wiejskiej  

2) ustawienie nowego oznakowania wsi Mińce, 

3) oświetlenia drogi w Kolonii Mińce  

4) ustawienia znaku ograniczającego prędkość w Kolonii Mińce, 

5) wykonania wodociągu  Kolonii Mińce. 

 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, iż remont świetlicy w Mińcach jest nierealny z uwagi na jej zły stan. 

Znaki drogowe zostaną postawione. Natomiast kwestia wykonania wodociągu  

powinna być zgłoszona do prowizorium budżetu na 2008 rok. W tej chwili trwają 

uzgodnienia z Zakładem Energetycznym dotyczące uzupełnienia oświetlenia 

ulicznego. 

 

Beata Jeżerys – 

Poruszyła problem z egzekwowaniem posiadania koszy na śmieci przez 

mieszkańców: jakie są możliwości w tym względzie? Jest również problem ze 

śmieciami wielkogabarytowymi oraz ze sprzętem elektrycznym – prośba o 

informacje na ten temat. 

 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Odpowiedział, iż zwrócił się w  sprawie tego obowiązku  do Policji, ale 

odmówiono współpracy z uwagi na brak kadry, chętnych. Natomiast pracownicy 

Urzędu nie mają prawa egzekwować posiadania koszy na śmieci. Być może 

rozwiązaniem byłoby założenie straży miejskiej, ale to koszty. 

 

Artur Bergiel – 

Dodał, że odpowiednie informacje o możliwościach pozbycia się 

wielkogabarytowych śmieci umieści na stronie internetowej. 
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Janusz Sidorowicz – 

Jaka jest możliwość zatrudnienia logopedy w Przedszkolu w Choroszczy, który 

dotychczas był ? 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Odpowiedział, iż nie zna tego tematu – zostanie on wyjaśniony z dyrekcją 

Przedszkola. 

 

 

 

 Ad. 20 - 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. Piotr 

Paweł Dojlida ogłosił  zakończenie obrad  IX Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy. 

 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

        Piotr Paweł Dojlida 

 


